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Jan Kofroň se narodil 8.6.1944, jako nejmladší ze tří dětí, jeho otec pracoval na 

ministerstvu spravedlnosti. Už od malička si přál být knězem. V roce 1950 byl 

jeho první školní den. Bohužel se neukázal v tom nejlepším světle, a maminky 

ostatních žáků si myslely, že z něj nic nebude. Ale i když to neměl lehké, 

dokázal, že se mýlily. 

Základní i střední školu úspěšně vystudoval, na problém narazil při výběru 

vysoké školy. Kvůli tomu, že jeho otce vyhodili z ministerstva spravedlnosti, 

neměl možnost si vybírat. I přes to, že on sám si přál studovat geologii, protože 

ho bavila paleontologie a rád vykopával zkameněliny, musel jít na zemědělství. 

Tam totiž berou všechny. 

Po absolvování vysoké školy v roce 1970 pracoval jako knihovník a tlumočník 

v projektovém ústavu Agroprojekt. Poté nastoupil na vojenskou službu. Tam 

zjistil, že mu pravidlo celibátu, které zakazuje bližší kontakt s ženami, 

nevyhovuje, a že se raději ožení. Oženil se v roce 1972.  

I přes to, že se oženil, svého snu se nevzdal a dál pomáhal šířit náboženství. Se 

svou ženou patřili do tajné skupiny lidí, kteří překládali teologickou literaturu. 

K tomu ji však bylo potřeba pašovat, což bylo na tehdejší dobu velmi 

nebezpečné.  

Velmi důležitý byl pro pana Kofroně rok 1977, kdy mu salesiánský kněz Václav 

Komárek nabídl možnost stát se knězem podzemní církve i přesto, že je ženatý. 

Nabídku přijal a byl tajně vysvěcen. Už od malička si přál být knězem.  

21.5.1980 koupil se svými kamarády ruinu školy. Rozhodli se, že ji opraví. 

Strávili nad tím spoustu času, ale jejich tvrdá práce se nakonec vyplatila. Po 

dokončení oprav se zde začalo vyučovat křesťanství. Tato škola stojí do dnes a 

stále se v ní vyučuje. 

Třináct let, do roku 1989 pracoval v zemědělském podniku Oseva. V roce 1990 

se stal vedoucím zahraničního odboru a od roku 1991 do roku 1994 byl 

kancléřem a překladatelem na Karlově univerzitě. 

Nyní pracuje jako kaplan v psychiatrické léčebně v Bohnicích. Pomáhá 

pacientům, kteří potřebují psychickou podporu. Se svou ženou má čtyři děti a 

do dnes je jediným ženatým knězem Římskokatolické církve v České republice. 


